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OBLJETNICA SEMINARA ZA 
POLAGANJE STRUČNOG 
ISPITA 

Ondašnji je Republički komitet za 
građevinarstvo, stambene i komu-
nalne poslove i zaštitu čovjekove 
okoline zatražio 5. travnja 1990. od 
SGITH-a (Saveza građevinskih in-
ženjera i tehničara Hrvatske) da u 
suradnji s DGITZ-om (Društvom 
građevinskih inženjera i tehničara 
Zagreba) organizira seminar za pri-
premu kandidata za polaganje struč-
nih ispita. Republičko je tijelo tim 
zaključkom odredilo i stručne djelat-
nike iz svog sastava kao predavače: 
diplomirane inženjere Ivana Alića, 
Luku Rogića, Tomislava Marića, 
Emila Bersaka i Ivana Kovačića te 
diplomiranu pravnicu Vesnu Gazzari. 
Za koordinira je odredilo višeg sav-
jetnika Luku Rogića, dipl. ing. građ. 
U provedbi su zaključka sudjelovali 
i predstavnici GI-a, SGITH-a i sl., 
pa je zaključeno da će se organizira-
ti dvodnevni seminar u prostorijama 
SGITH-a u Zagrebu. Pritom je odre-
đeno da će predavanja iz osnova gra-
đevinske regulative držati stručni dje-
latnici iz republičkih upravnih tijela, 
predavanja iz tehničke regulativa 
stručni djelatnici iz GI-a, dok će o 
zaštiti na radu i zaštiti od požara, 
hidrotehničkim i prometnim građe-
vinama predavati stručni djelatnici 
iz drugih nadležnih stručnih tijela. 

Republički je komitet za građevinar-
stvo u suradnji s GI-om i SGITH-om 
tiskao priručnike za pripremu kandi-
data za polaganje stručnog ispita sa 
svim propisima koji je objavljeni 
kao prilog Pravilnika o programu i 
načinu polaganja stručnih ispita za 
obavljanje određenih poslova za iz-
gradnju objekata (Narodne novine, 
23/89). Tako su 1990. ostvareni 
zadovoljavajući uvjeti za pripremu 
kandidata, s obzirom na ondašnje 
teškoće u pribavljanju propisa iz 

tehničke regulative koji su se objav-
ljivali u službenim glasilima bivše 
države. 

DGITZ je preuzeo izravnu organiza-
ciju stručnog seminara za pripremu 
kandidata za polaganje stručnog is-
pita, arhitektonske i građevinske stru-
ke te osigurao financijske i druge uv-
jete. U skladu s ispitnim programom 
organiziran je dvodnevni seminar pa 
su prvog dana u jutarnjim satima 
održavana predavanja iz Osnova 
građevinske regulative, u tijekom 
popodneva predavanja iz predmeta 
Zaštita na radu i Zaštita od požara, a 
sljedećeg dana iz predmeta Tehnič-
ka regulativa. U popodnevnim sati-
ma, održavana su predavanja o hid-
rotehničkim i prometnim građevinama. 

U proteklih je dvadeset godina zadr-
žana osnovna organizacija dvodnev-
nih seminara za polaganje stručnih 
ispita kakva je uspostavljena krajem 
1990. godine. Seminari se organiza-
ciji sadašnjega Društva građevinskih 
inženjera Zagreb (DGIZ-a) stalno 
održavaju, a intenzitet ovisi o zani-
manju kandidata – od 6 do 11 semi-
nara na godinu. Program se semina-
ra stalno usklađuje s ispitnim prog-
ramom odnosno s popisom važeće 
građevno-tehničke regulative za pos-
love sudionika u gradnji koje objav-
ljuje nadležno ministarstvo. To do-
kazuje i suglasnost Ministarstva zaš-
tite okoliša, prostornog uređenja i 
graditeljstva od 12. travnja 2006., 
što ju je pribavio DGIZ za Priprem-
ni program za pripremu kandidata 
za polaganje stručnih ispita za arhi-
tektonsku i građevinsku struku. Pre-
davači su na seminarima renomirani 
stručnjaci, a sudionicima se dijele i 
posebne skripte koje su predavači 
pripremili. Za pripremu stručnih 
ispita kandidati se služe i podacima 
o stručnom ispitu i važećim propisi-
ma objavljenima na web-stranici Mi-
nistarstva zaštite okoliša, prostornog 

uređenja i graditeljstva. Stoga valja 
očekivati daljnji uspješan rad tih se-
minara za pripremu kandidata arhi-
tektonske i građevinske struke za 
polaganje stručnih ispita. 

Ivan Kovačić, dipl. ing. građ. 

SJEDNICA PREDSJEDNIŠTVA 
HSGI-a 

Sjednica Predsjedništva Hrvatskog 
saveza građevinskih inženjera (HSGI-a), 
14. po redu u ovom sazivu, zajedno 
sa članovima Inicijativnog odbora 
za osnivanje Udruge ovlaštenih vo-
ditelja građenja (UOVG) održana je 
22. veljače u Zagrebu. Sjednicu je 
vodio Josip Švenda, dipl. ing. građ., 
predsjednik HSGI-a. 

Uoči usvajanja zapisnika s prošle 
sjednice, predsjednik HSGI-a je iz-
vijestio o potpisanom sporazumu o 
međusobnoj organizaciji stručnih 
službi HSGI-a i DGIZ-a. Potvrdio je 
da je upućen dopis novom ministru 
zaštite okoliša, prostornog uređenja 
i graditeljstva za sastanak u kojem 
bi ga se upoznavalo s radom HSGI-
a, provedbom stručnog usavršava-
njem, izdavanju časopisa Građevi-
nar i osnivanju UOVG-a. 

U nastavku je o problemima veza-
nim uz osnivanje UOVG-a izvijestio 
Branko Nadilo. Iako se u osnivanje 
nove udruge ušlo s mnogo žara, čini 
se da nisu bili raščinjeni svi organi-
zacijski i tehnički problemi. Proble-
ma je bilo s prihvaćanjem predlože-
noga teksta Statuta od strane Grads-
kog ureda za javnu upravu koji je 
zadužen za upis UOVG-a u registar 
udruga, a potom je Društvo građe-
vinskih inženjera Zagreba (DGIZ) 
izrazilo bojazan da sudjeluje u orga-
nizaciji konkurentske udruge koja bi 
je u budućnosti mogla i ugroziti. Na-
ime vjeruje se da će 50 posto člano-
va buduće udruge biti iz članstva 
DGIZ-a. 
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Predsjedništvo HSGI-a je uvažilo 
argumente DGIZ-a i odgodilo najav-
ljenu osnivačku skupštinu. Predlože-
no je, a to je i provedeno, da budući 
članovi UOVG-a budu ujedno i čla-
novi temeljnih članica HSGI-a. UOVG 
bi potom djelovao kroz posebne pod-
ružnice pri temeljnim društvima, a 
skupština bi se UOVG-a formirala 
na delegatskom principu. No na i taj 
je prijedlog bilo mnogo primjedaba 
od Gradskog ureda za javnu upravu, 
pa je zaključeno da se izradi prijed-
log Statuta UOVG-a u kojem će se 
postupiti po svim iznesenim primjed-
bama, a da se međusobni odnosi 
UOVG-a i HSGI-a urede posebnim 
pravilnikom kojega će zajedno sa 
Statutom usvojiti skupština UOVG-a. 

Taj su prijedlog s predloženim pri-
jedlogom Statuta i Pravilnika nakon 
kraće rasprave prihvatili i članovi 
Predsjedništva HSGI-a i Inicijativ-
nog odbora UOVG-a. Na kraju je 
dogovoreno da će se Osnivačka skup-
ština UOVG-a održati 16. ožujka 
2011. u 16 sati u prostorijama Teh-
nike d.d. u Zagrebu, a prije toga će 
se održati sastanak Inicijativnog 
odbora. 

Slijedilo je izvješće o stručnom usa-
vršavanju za razdoblje od 1. stude-
noga 2010. do 15. veljače 2011., ko-
je je podnio voditelj stručnog usavr-
šavanja prof. dr. sc. Josip Rupčić. U 
proteklom je razdoblju održano 8 
seminara temeljnih društava koje je 
polazio 221 polaznik. Održan je i 
jedan stručni skup Hrvatske udruge 
vodovoda i kanalizacije sa 154 polaz-
nika. Razmjerno manji broj semina-
ra i polaznika prof. Rupčić je protu-
mačio krajem poslovne godine, blag-
danima i recesijom u građevinarstvu. 
Ujedno je izvijestio kako je Minis-
tarstvo zaštite okoliša, prostornog 
uređenja i graditeljstva donijelo dva 
nova pravilnika u kojima je određe-
no da se bodovi prikupljeni u šestoj 
godini stručnog usavršavanja preno-
se u sljedeće obrazovno razdoblje i 
da je obveznik stručnog usavršava-
nja u petogodišnjem razdoblju od 
ukupnih 100 dužan ostvariti najma-

nje 10 bodova u jednoj godini. Ujedno 
je određeno da obveznik mora pri-
kupiti najmanje 20 bodova iz pozna-
vanja građevno-stručne regulative 
područja koje je obuhvaćeno ispit-
nim programom područja stručnog 
ispita kojega je položio. O tome va-
lja izvijestiti sva temeljna društva i 
sve one o kojima HSGI vodi eviden-
ciju. 

U nastavku je govorio Božo Letunić, 
predsjednik DGIT Dubrovnik, koji 
je na temelju reagiranja prof. dr. sc. 
Jure Radnića o Pelješkom mostu 
preložio javnu stručnu raspravu o toj 
prometnoj građevini iznimno važnoj 
za povezivanje Dubrovačko-neret-
vanske županije s ostalim dijelovi-
ma Hrvatske. Odlučeno je da se do 
sljedeće sjednice Pred-
sjedništva pripremi pri-
jedlog mjesta održava-
nja (Dubrovnik ili Zag-
reb) i tema stručne ras-
prave. 
Zdravko Jurčec, pred-
sjednik DGIZ-a, govo-
rio je o Vladinim pro-
jektima i potrebi njiho-
va promicanja od stra-
ne društava na čijem će 
se području odvijati. 
Nada Zadravec, pot-
predsjednica HSGI-a, 
uspostavila je kontakt 
sa Zvezom društev gradbenih inže-
nirjev in tehnikov Slovenije i s dr. 
sc. Hanezom Reflakom dogovorila 
predavanje o provođenju zakonodav-
stva Europske unije. Ujedno je rekla 
kako su pri kraju pripreme za osni-
vanje udruge građevinara u Krapin-
sko-zagorskoj županiji. Predsjednik 
Josip Švenda govorio je o ispunja-
vanju obveza popisa članova i pla-
ćanju članarine temeljnih društava, a 
Zdravko Hunjadi, predsjednik DGITM-
a, o seminaru o FIDIC-u i o skoroj 
proslavi 50. objetnice društva. Na 
kraju je Mirna Amadori, predsjednica 
DGIT Varaždin, pozvala sve nazoč-
ne na skoru skupštinu varaždinskog 
društva i bal građevinara.  

B. N. 

SEMINAR O RADOVIMA U 
INOZEMSTVU U ČAKOVCU 

U organizaciji Društva građevinskih 
inženjera i tehničara Međimurja 
(DGITM) 18. veljače 2011. u Čakov-
cu održan je stručni seminar o ugo-
vorima za izvođenje građevinskih 
radova u inozemstvu. Predavač je 
bio stručnjak za međunarodne ugo-
vore – pravnik dr. sc. Branko Vukmir. 

Uz kratak prikaz razvoja pravnih 
okvira za sklapanje međunarodnih 
ugovora i objašnjavanja uporabe 
FIDIC-ovih knjiga, posebna je po-
zornost posvećena sklapanju ugovo-
ra. Pritom su navedene prednosti i 
nedostatci Crvene knjige FIDIC-a, 
ali su i analizirani pojedini članci iz 

općih uvjeta u toj knjizi. U nastavku 
su predavanja analizirani elementi 
osiguranja plaćanja, ali i posebnosti 
ugovora "ključ u ruke" te u nas sve 
aktualnijih ugovora javno-privatnog 
partnerstva. Istaknuta je i važnost 
određivanja mjerodavnog prava i 
načina rješavanja sporova. 

Aktualna tema i iznimno zanimljivo 
predavanje, koje je bilo potkrijeplje-
no primjerima iz prakse uz pojašnje-
nja specifičnosti pojedinih ugovora, 
privuklo je sedamdesetak sudionika 
iz Međimurja, Varaždina i Siska, a 
valja istaknuti da je među njima osim 
građevinara bilo i dosta pravnika.  

N. Dražin Lovrec 

 
Predavanje dr. sc. Branka Vukmira u Čakovcu 


